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З А П И С Н И К 
 са  57.  сједнице Представничког дома  

 Парламентарне скупштине  Босне и Херцеговине,  
одржане 8. јула 2009. године 

 
 
 Сједница је почела у 10 часова. Присуствовало је 39 посланика. Одсуство су оправдали: Јован 
Тодоровић, Саво Ерић и Момчило Новаковић.  
 Из Савјета министара БиХ сједници су присуствовали министри: Рудо Видовић, Драган 
Вранкић и Сафет Халиловић, те замјеници министара Вилим Приморац, Срђан Арнаут и Славко 
Марин. 
 Из међународних организација сједницу су пратили представници: ОХР-а, ОЕБС-а, ЕУСР-а, 
ЕУПМ-а, УСАИД ПСП у БиХ, Амбасаде Велике Британије те невладине организације Центри 
цивилних иницијатива. 

Предсједавајући Бериз Белкић образложио је измјене и допуне предложеног дневног реда. Затим 
је позвао предсједавајуће комисија да сједнице одржавају накасније у понедјељак у седмици у којој се 
одржава сједница Дома, а поготово када су на дневном реду предлози закона у другом читању.  

Изнесено је више предлога за допуну дневног реда, и то сљедећим редослиједом.  
Садик Ахметовић предложио је да се дневни ред допуни тачком: Проглашење 11. јула Даном 

сјећања у цијелој БиХ на жртве геноцида који је 1995. године почињен у Сребреници. 
Јерко Иванковић Лијановић предложио је да се у дневни ред уврсти Захтјев за разматрање 

Предлога закона о заштити домаће производње по хитном поступку, у складу са чланом 127. 
Пословника. Између осталог, рекао је да би овај закон имао ограничен рок важења, док Уставни суд БиХ 
не донесе коначну одлуку о Закону о заштити домаће производње у оквиру Споразума ЦЕФТА, који је 
привремено стављен ван снаге. 

Милица Марковић предложила је допуну дневног реда тачком: Закључак о поништењу 
Закључка Представничког дома са 52. сједнице о формирању Посебне истражне комисије. 

Жељко Кузмановић предложио је да се у дневни ред уврсти тачка: Расправа о 
неконституисању власти у граду Мостару. 

Славко Јовичић рекао је да ће за једну од наредних сједница предложити иницијативу у 
вези са одлукама високог представника о смјенама полицајаца из Републике Српске, као и 
иницијативу везану за смјене функционера запослених у Државној агенцији за истраге и заштиту. 

Лазар Продановић предложио је допуну дневног реда тачком: Расправа о неспровођењу 
Одлуке Уставног суда БиХ у Федерацији БиХ, у вези са заставом и грбом Федерације БиХ.  

Милорад Живковић предложио је да се у дневни ред уврсти тачка: Информација о 
реализацији закључака Представничког дома донесених приликом усвајања Буџета у вези са 
трајним рјешавањем проблема смјештај институција БиХ и њиховим равномјерним 
распоређивањем у оба ентитета. 

У вези са изнесеним предлозима дневног реда дискутовали су: Адем Хускић, Јозо 
Крижановић и Жељко Кузмановић.  

Драго Калабић поставио је питање зашто у дневни ред није уврштена расправа о ефектима 
пренесених надлежности са Републике Српске на Босну и Херцеговину, наводећи да су испуњени 
пословнички услови за то. Такође, рекао је да располаже непровјереном информацијом да је на 
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дневном реду требало да буде и оставка министра безбједности, Тарика Садовића, и упитао да 
ли је то тачно.  

Предсједавајући је рекао да је Иницијатива Клуба посланика СНСД-а у вези са стављањем 
на дневни ред тачке: Информација о ефектима (нормативне, регулативне и институционалне 
користи) законских рјешења којима су пренесене надлежности са ентитета на ниво заједничких 
органа у Босни и Херцеговини упућена Уставноправној комисији на разматрање, те ће бити 
уврштена у дневни ред чим Комисија достави мишљење. У вези с питањем о оставци Тарика 
Садовића, рекао је да је он и даље министар безбједности све док Савјет министара БиХ не 
одлучи другачије. 

Поново је вођена расправа о предлозима за допуну дневног реда у којој су учествовали: 
Бакир Изетбеговић, Драго Калабић, Садик Ахметовић, Азра Хаџиахметовић, Милорад Живковић, 
Халид Гењац, Славко Јовичић, Денис Бећировић, Селим Бешлагић, Јозо Крижановић, Садик 
Бахтић, Салко Соколовић и Ремзија Кадрић. 

Славко Јовичић сугерисао је да предлагачи одустану од својих иницијатива, па како ова 
сугестија није прихваћена, предложио је да се у дневни ред уврсти тачка: Враћање спомен-плоче 
и бетонских отисака стопа Гаврила Принципа на мјесто сарајевског атентата.  

Након паузе одређене на захтјев Клуба посланика СНСД-а, Драго Калабић је рекао да 
посланици Клуба СНСД-а, с циљем доприноса реализацији планираног дневног реда, одустају од 
својих предлога и да они остају као предлози за наредне сједнице, те је позвао и остале посланике 
да повуку своје предлоге.  

Садик Ахметовић остао је при свом предлогу, а предсједавајући је у вези с предлогом 
Јерка Иванковића Лијановића рекао да је став Колегијума да се никакав сличан закон не може 
стављати у процедуру док Уставни суд БиХ не донесе коначну одлуку о Закону о заштити домаће 
производње у оквиру Споразума ЦЕФТА.  

   
Након расправе приступило се гласању о предлогу за допуну дневног реда Садика Ахметовића. 

„За“ је гласало 26 посланика (из Федерације БиХ 24, из Републике Српске два), гласова „против“ није 
било, а осам посланика је било „уздржано“. Предсједавајући је констатовао да нема довољне ентитетске 
већине и да ће Колегијум обавити усаглашавање о овом предлогу и то у току саме сједнице уколико буде 
могуће.   
  

Предсједавајући  је за 57. сједницу  Представничког дома констатовао сљедећи 
 

Д Н Е В Н И  Р Е Д 
 

1. Усвајање Записника са 56. сједнице Представничког дома; 
2. Посланичка питања: 

а)  Коментари на добијене одговоре, 
б)  Нова посланичка питања; 

3. Захтјев посланика Сефера Халиловића, Винка Зорића, Мирка Околића, Шемсудина 
Мехмедовића, Дениса Бећировића, Велимира Јукића и Адема Хускића за разматрање 
Предлога закона о измјенама и допунама Закона о слободи приступа информацијама у 
БиХ по скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника; 

4. Предлог закона о забрани дискриминације (друго читање); 
5. Предлог закона о измјенама и допунама  Закона о осигурању депозита у банкама Босне и 

Херцеговине (друго читање); 
6. Предлог закона о противминском дјеловању у Босни и Херцеговини (прво читање); 
7. Предлог закона о измјени Закона о државној химни Босне и Херцеговине (прво читање); 
8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о имунитету Босне и Херцеговине (прво 

читање); 
9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о платама и накнадама у институцијама 

Босне и Херцеговине (прво читање); 
10. Изјашњавање о Предлогу закона о измјенама и допунама Кривичног закона БиХ, 

предлагачи посланици: Екрем Ајановић, Ремзија Кадрић и Адем Хускић (прво читање); 
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11. Извјештај Заједничке комисије оба дома о усаглашавању текста Закона о измјенама и 

допунама Закона о Граничној полицији БиХ; 
12. Годишњи извјештај Високог судског и тужилачког савјета Босне и Херцеговине за 2008. 

годину; 
13. Извјештај о учешћу припадника Оружаних снага, полицијских и државних службеника 

Босне и Херцеговине у операцијама подршке миру за период од 01. 07. 2008. до 31. 12. 
2008. године; 

14. Информација о поплавама у Поповом пољу, на ријеци Крупи и подручју Хутовог блата, с 
Мишљењем Комисије за спољну трговину и царине; 

15. Именовање члана Управног одбора Јавног радио-телевизијског сервиса Босне и 
Херцеговине из српског народа (Ранг-листа кандидата Регулаторне агенције за 
комуникације); 

16. Именовање чланова из Представничког дома у сталну делегацију Парламентарне 
скупштине БиХ у Парламентарној скупштини Медитерана; 

17. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о предлогу 
посланика Дениса Бећировића да се у дневни ред сједнице Дома уврсти тачка: 
„Разматрање закључака о штетности антидејтонског и једностарног дјеловања 
предсједника Републике Србије Бориса Тадића у држави Босни и Херцеговини“; 

18. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о иницијативи 
посланика Ремзије Кадрића и Адема Хускића за расправу на сједници Дома о теми: 
Достигнути ниво спровођења Општег оквирног споразума за мир у Босни и Херцеговини; 

19. Давање сагласности за ратификацију: 
a) Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Државе Израел о укидању виза за 

носиоце дипломатских и службених пасоша, 
б)    Споразума између Савјета министара БиХ и Владе СР Њемачке о финансијској  
       сарадњи у  2006. години, 

            ц)    Споразума између Савјета министара БиХ и Савјета министара Републике Албаније о  
                   узајамним путовањима држављана, 
            д)    Додатка уз Меморандум о разумијевању између Савјета министара БиХ и Владе 
                   Краљевине Холандије о Програму за сарадњу с тржиштима у настајању (PSOM); 
            е)     Засебног аранжмана између Франкфурта на Мајни и БиХ, коју заступа Министарство  
                    финансија и трезора, као и Федерације БиХ, коју заступа Федерално министарство 
                    финансија, и Републике Српске, коју заступа Министарство финансија Републике 
                    Српске, 
            ф)    Конвенције о идентификационим документима помораца из 2003. године,  
             г)    Конвенције о клаузулама о раду (јавни уговори), број: 94 из 1949. године, и  
                    Препорука о клаузулама о раду (јавни уговори), број: 84 из 1994. године,  
                    Међународне организације рада, 
             х)    Конвенције о заштити и коришћењу прекограничног водотока и међународних  
                     језера – Хелсинки 17. март 1992. године; 

и)    Конвенције о раду на непуно радно вријеме, број: 175 из 1994. године, и Препоруке о  
 раду на непуно радно вријеме, број: 182 из 1994. године, Међународне организације 
 рада, 

ј)     Конвенције о безбједности и здрављу у рудницима, број: 176 из 1995. године, и  
 Препоруке о  безбједности и здрављу у рудницима, број: 183 из 1995. године,   
 Међународне организације рада, 

             к)    Конвенције о раду код куће, број: 177. из 1996. године, и Препоруке о раду код куће, 
                    број: 184. из 1996. године, Међународне организације рада; 
            л)    Конвенције о приватним агенцијама за запошљавање, број: 181 из 1997. године, и  
                    Препоруке о приватним агенцијама за запошљавање, број: 188 из 1996. године,  
                    Међународне организације рада, 
             м)    Конвенције о заштити материнства, број: 183 из 2000. године, и Препоруке о заштити  
                    материнства, број: 191 из 2000. године, Међународне организације рада; 

н)   Конвенције о безбједности и здрављу у пољопривреди, број: 184 из 2001. године, и  
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       Препоруке о безбједности и здрављу у пољопривреди, број: 192 из 2001. године,  
       Међународне организације рада; 

             о)    Конвенције о раду на мору (MLC) из 2006. године, Међународне организације рада, 
             п)    Конвенције о раду у риболову, број: 188 из 2007. године, и Препоруке о раду у  
                     риболову, број: 199 из 2007. године. 

 
 

Ад. - 1.  Усвајање Записника са 56. сједнице Представничког дома 
 
Није било расправе о Записнику. 
Записник са 56. сједнице усвојен је са 20 гласова „за“ (из Федерације БиХ 15, из 

Републике Српске пет), једним „против“ и без гласова „уздржан“. 
      
Ад. - 2.  Посланичка питања 
  

Одговоре су коментарисали: Хусеин Нанић, Селим Бешлагић, Бранко Докић, Славко 
Јовичић, Драго Калабић и Мирко Околић.  

У оквиру коментара на добијене одговоре ранија питања су поновљена, односно допуњена 
сљедећим: 
 

Хусеин Нанић: 
„Да ли је Савјет министара БиХ утврдио трогодишњи програм јавних инвестирања? 

Тражим достављање програма када га Савјет министара БиХ усвоји.“  
 

Селим Бешлагић: 
          ''1.   Ја сам добио одговор на питање о Агенцији за безбједност хране. И по добијеном 
                  одговору види се да Агенција ради у користи дефицита БиХ, другим ријечима  
                  лобира за увоз. Од 2005. године већ пуне четири године стагнира се са доношењем  
                  правилника и овдје сада морам да кажем да уз ово тражим одговор ко ће  
                  сносити одговорност за овакво стање. Друго, шта ће министарство и сам министар  
                  спољне трговине и економских односа БиХ предузети да се ово стање поправи?  

2. Тражим имена свих чланова Управног одбора, директора Агенције и Савјетодавно 
вијеће, Научно вијеће и Научни одбор, те одговор да ли су у овом времену примали 
накнаде? Мислим да је то врло битно питање, јер ако узмете само да је на водама сваке 
године скоро увоза сто милиона говори о ја бих рекао некоректном односу и нераду у 
оваквим агенцијама.“  

 
Славко Јовичић: 
„Да ли је БиХ једина земља у свијету која ретроактивно примјењује кривични закон?“ 

 
Драго Калабић: 
„Шта ће Савјет министара БиХ урадити поводом одлуке Савјета Регулаторне агенције 

којом се плата генералног директора Агенције увећава за 30%? Који су механизми да се обори 
одлука?“ 
 

Бранко Докић: 
„Шта ће Савјет министара БиХ предузети да се одштетни захтјев породице Старовлах 

коначно ријеши дипломатским путем између БиХ и снага НАТО-а? Ја вас молим да, иако није  
пословнички, омогућите да о овом питању разговарамо пред члановима Савјета министара на 
сљедећој заједничкој сједници.“ 

 
Мирко Околић затражио је да се упути ургенција за достављање одговора на његова 

раније постављена питања. 
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 Постављена су нова посланичка питања како слиједи: 
 
 Рифат Долић: 
     ''1.  Да ли располажете подацима о броју  грађана БиХ који  и данас изван БиХ у земљама 
            широм свијета бораве са статусом избјеглица, колики је број таквих по појединим 
            земљама, гдје и колики број грађана БиХ и данас бораве у колективним избјегличким  
            центрима у Хрватској, Србији и неким другим земљама? 

2. Шта држава БиХ и њене институције власти предузимају у правцу спашавања и враћања 
имовине БиХ, њених фирми и грађана у Србији, након што је Влада Србије продужила рок 
за рјешавање статуса ове имовине до 30. 09. 2009. године?“ 

 
Јозо Крижановић: 

 „Када ће Савјет министара БиХ донијети одговарајући предлог мјера за ублажавање 
економске кризе у БиХ у складу са Закључком Представничког дома БиХ од 13. 05. 2009. 
године?“ 
  

Бранко Докић: 
 „Када ће Парламентарна скупштина БиХ испоштовати свој закључак о формирању радне 
групе која ће израдити Предлог закона о измјенама и допунама Закона о измирењу обавеза по 
основу рачуна старе девизне штедње?“ 
  

Хусеин Нанић: 
''1.  Зашто се одредба члана 29. Закона о путним исправама БиХ, а који се односи на рок  
       важења путне исправе, у пракси не примјењује досљедно? 

        2.  Када ће у даљу парламентарну процедуру упутити исти или нови закон о  
             денационализацији?“ 

 
Шемсудин Мехмедовић: 

          ''1. Колико је држављана Републике Хрватске (из тзв. Книнске крајине) уписано у  
                матичним уредима Републике Српске у МК држављана БиХ? 
            2. Колико их је уписано по основу рјешења? 
            3. Колико их је уписано без икаквог рјешења? 
            4. Ко је лице одговорно за овакву дјелатност?“ 
 

Селим Бешлагић: 
„Због уоченог неефикасног рада институција, које сам добио у одговору на питање о 

Агенцији за безбједност хране (са 52. сједнице), тражим да се направи анализа свих агенција и 
степен њихове ефикасности, као могућност побољшања укупне ефикасности рада у њима.“ 
 

Адем Хускић: 
 „Који појединци и по којој одлуци су се едуковали о трошку пореских обавеза ове земље 
(из буџета БиХ)? Молим да се у одговору наведу имена људи и висина одобрених средстава у 
свим институцијама БиХ.“ 
 

Ремзија Кадрић:  
„Које активности Правобранилаштво БиХ предузима да се у складу са Уставом, 

Споразумом о питањима сукцесије, законом о земљишњим књигама, државна имовина раније 
укњижена на СРБиХ и РБиХ, поново књижи у земљишне књиге у корист титулара државе БиХ?“ 

(И Ремзија Кадрић је тражио да се ургира за достављање одговора не његова раније 
постављена питања) 
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Ад. - 3. Захтјев посланика Сефера Халиловића, Винка Зорића, Мирка Околића,  
              Шемсудина Мехмедовића, Дениса Бећировића, Велимира Јукића и Адема Хускића  
              за разматрање Предлога закона о измјенама и допунама Закона о слободи приступа 
              информацијама у БиХ по скраћеном поступку, у складу са чланом 126. Пословника 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене, након којих није било расправе.  

Захтјев за скраћени поступак усвојен је једногласно – са 37 гласова „за“ (из Федерације 
БиХ 27, из Републике Српске 10). 
 
Ад. - 4.  Предлог закона о забрани дискриминације (друго читање) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је надлежна комисија усвојила седам 
амандмана, а да је Мирјана Малић у пленарној фази поднијела један амандман. 
 У оквиру ове тачке дискутовали су Мирјана Малић и Нико Лозанчић.  
 Амандман I Мирјане Малић усвојен је са 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 25, из 
Републике Српске девет), без гласова „против“ и три гласа „уздржан“. 
 Предлог закона о забрани дискриминације усвојен је у другом читању са 35 гласова „за“ 
(из Федерације БиХ 25, из Републике Српске 10), без гласова „против“ и једним гласом 
„уздржан“. 
 
Ад. - 5. Предлог закона о измјенама и допунама  Закона о осигурању депозита у банкама  
             Босне и Херцеговине (друго читање)  
 
 Предсједавајући је рекао да је Комисија за финансије и буџет усвојила Закон у 
предложеном тексту, те да у пленарној фази није било амандмана. 
 Није било расправе. 
 Предлог закона о измјенама и допунама  Закона о осигурању депозита у банкама Босне и 
Херцеговине усвојен је у другом читању са 36 гласова „за“ (из Федерације БиХ 27, из Републике 
Српске девет), без гласова „против“ и једним гласом „уздржан“. 
 
Ад. - 6. Предлог закона о противминском дјеловању у Босни и Херцеговини (прво читање) 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене о Предлогу закона. 
 У расправи су учествовали: Шефик Џаферовић, Мирко Околић, Славко Јовичић, Селим 
Бешлагић, Нико Лозанчић, Винко Зорић и директор БХМАЦ-а Душан Гавран.  
 Приликом гласања, са 25 гласова „за“ (из Федерације БиХ 18, из Републике Српске седам), 
седам „против“ и пет гласова „уздржан“, у првом читању је усвојен Предлог закона о 
противминском дјеловању у Босни и Херцеговини. 
   
Ад. - 7. Предлог закона о измјени Закона о државној химни Босне и Херцеговине 
             (прво читање) 
  

Није било расправе након уводних напомена предсједавајућег. 
 Приликом гласања, „за“ је било 29 посланика (из Федерације БиХ 27, из Републике Српске 
два), гласова „против“ није било а осам посланикаје било „уздржано“. Предсједавајући је 
констатовао да нема довољне ентитетске већине и да ће Колегијум накнадно обавити 
усаглашавање о Предлогу закона у првом читању. 
 
Ад. - 8. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о имунитету Босне и Херцеговине 
             (прво читање) 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене. 

Није вођена расправа. 
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Дом је, с 29 гласова „за“ (из Федерације БиХ 20, из Републике Српске девет), једним 

„против“ и шест гласова „уздржан“, усвојио Предлог закона о измјенама и допунама Закона о 
имунитету Босне и Херцеговине у првом читању. 

 
Ад. - 9. Предлог закона о измјенама и допунама Закона о платама и накнадама у 
             институцијама Босне и Херцеговине (прво читање) 
  
 Након уводних напомена предсједавајућег, у расправи су учествовали: Славко Јовичић, 
Винко Зорић, Азра Хаџиахметовић, Рифат Долић, Садик Бахтић, Лазар Продановић, Велимир 
Јукић и Ремзија Кадрић.  
 Предлог закона о измјенама и допунама Закона о платама и накнадама у институцијама 
Босне и Херцеговине усвојен је у првом читању са 33 гласа „за“ (из Федерације БиХ 24, из 
Републике Српске девет), без гласова „против“ и четири гласа „уздржан“, чиме је усвојен и 
закључак из мишљења Комисије за финансије и буџет.  
 Након тога, Дом је с 31 гласом „за“ (из Федерације БиХ 26, из Републике Српске пет), без 
гласова „против“ и пет гласова „уздржан“ усвојио предлог закључка Рифата Долића изнесен у 
расправи. 
 Усвојени закључци гласе: 

1. Представнички дом Парламентарне скупштине БиХ задужује Савјет министара БиХ 
да у најкраћем року свим посланицима у Дому достави писмо намјере које су власти 
у БиХ упутиле Међународном монетарном фонду, а које је основа стандбај- 
аранжмана са ММФ-ом, као и информацију о току и резултатима преговора с ММФ-
ом, а с циљем бловременог информисања посланика. 

2. Обавезује се Савјет министара БиХ да, у оквиру даљих преговора о кредитним 
аранжманима с ММФ-ом и другим међународним финансијским институцијама, у 
року од 30 дана, донесе програм уштеда и рационализације јавне потрошње у 
институцијама БиХ у сврху већег доприноса укупној рационализацији јавне 
потрошње и праведнијој расподјели терета рестрикција у социјалном сектору, те 
одржавања и повећања нивоа подстицаја за пољопривреду, предузетништво и друге 
инструменте за борбу против кризе и рецесије у Босни и Херцеговини.  
(Закључак бр. 1 усвојен је на предлог Комисије, а закључак бр. 2 на предлог Рифата 
Долића) 

 
Ад. - 10. Изјашњавање о Предлогу закона о измјенама и допунама Кривичног закона БиХ,  
               предлагачи посланици: Екрем Ајановић, Ремзија Кадрић и Адем Хускић 
               (прво читање) 
 

Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да су предлагачи закона инсистирали 
да се обави изјашњавање о Предлогу закона, с обзиром да је расправа окончана на 54. сједници, 
одржаној 27. 05. 2009. године, а у међувремену је и Министарство правде БиХ доставило 
мишљење које је тражено закључком са поменуте сједнице.   

Није било расправе.  
„За“ су гласала 23 посланика (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске два), „против“ 

седам и шест „уздржано“. Предсједавајући је констатовао да ће Колегијум обавити усаглашавање 
о Предлогу закона у првом читању због недовољне ентитетске већине. 
 
Ад. - 11. Извјештај Заједничке комисије оба дома о усаглашавању текста Закона о 
               измјенама и допунама Закона о Граничној полицији БиХ 
 

Предсједавајући је дао уводне напомене. 
Није било расправе. 
Извјештај Заједничке комисије усвојен је са 35 гласова „за“ (из Федерације БиХ 26, из 

Републике Српске девет), без гласова „против“ и једним гласом „уздржан“. 
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Ад. - 12. Годишњи извјештај Високог судског и тужилачког савјета Босне и Херцеговине 
                за 2008. годину 
 
 Предсједавајући је дао уводне напомене. Није било расправе. 
 Годишњи извјештај Високог судског и тужилачког савјета Босне и Херцеговине за 2008. 
годину усвојен је са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске осам), без 
гласова „против“ и шест гласова „уздржан“.  

  
Ад. - 13. Извјештај о учешћу припадника Оружаних снага, полицијских и државних  
                службеника Босне и Херцеговине у операцијама подршке миру за период од 01. 07.  
               2008. до 31. 12. 2008. године 
 

Није било расправе након уводних напомена предсједавајућег.  
Приликом гласања, с 34 гласа „за“ (из Федерације БиХ 24, из Републике Српске 10), без 

гласова „против“ и два гласа „уздржан“ усвојен је Извјештај из ове тачке с Мишљењем 
Заједничке комисије за одбрану и безбједност БиХ. Одобрен је продужетак учешћа у 2009. 
години припадника Оружаних снага, полицијских и државних службеника БиХ у операцијама 
подршке миру, с измјенама које је предложила Заједничка комисија, које се односе на ниво 
учешћа полицијских службеника у мировним мисијама УН-а у Либерији (UMIL), Судану 
(UNMIS) и Кипру (UNFICYP). Ниво учешћа није идентичан већ одобреном нивоу за 2009. 
годину и потребно га је ускладити с тим нивоом. Без измјена одобрен је продужетак за: 

• Посматрачку мисију УН-а Демократска Република Конго (MONUC) – пет 
припадника Оружаних снага БиХ, 

• десет официра за рад у штабовима у мисији Снаге међународне безбједносне помоћи 
(ISAF) у Авганистану и 

• један официр за везу у Централној команди САД (USCENTCOM) Тампа – Флорида. 
 
 
Ад. - 14.  Информација о поплавама у Поповом пољу, на ријеци Крупи и подручју Хутовог 
               блата, с Мишљењем Комисије за спољну трговину и царине 
 
 Након уводних напомена предсједавајућег у расправи су учествовали: Мартин Рагуж, 
Славко Јовичић и делегат у Дому народа Слободан Шараба. 

Информација о поплавама у Поповом пољу, на ријеци Крупи и подручју Хутовог блата, с 
Мишљењем Комисије за спољну трговину и царине усвојена је једногласно - с 36 гласова „за“ (из 
Федерације БиХ 26, из Републике Српске 10). Тиме су усвојени закључци из Мишљења 
Комисије, који гласе: 

1. Задужује се Министарство спољне трговине и економских односа БиХ да до краја 
2009. године, у сарадњи с ентитетским министарствима (пољопривреде, 
водопривреде и шумарства), надлежним ентитетским агенцијама за воде те 
Електропривредом РС-а, односно ХЕ Требишњица, Електропривредом ХЗХБ и  ПХЕ 
Чапљина, дефинишу, успоставе и интензивирају постојеће надгледање и сталну 
размјену података релевантних за рад постојећих објеката система (водостаји, 
протоци и сл.), по врстама и роковима. 

2. Задужује  се  Савјет министара БиХ да  координира активности које ће предузети 
надлежна ентитетска министарства на успостављању сталне сарадње између 
агенција  које управљају системима вода, а посебно у периодима високих водостаја 
на подручју ријечних сливова у БиХ.     

3. Задужују се електропривредна предузећа да доставе све релевантне податке о раду у 
разматраном периоду поплава надлежним ентитетским агенцијама и 
министарствима, који ће те податке даље прослиједити заинтересованим странама. 
Такође се задужују електропривредна предузећа да израде правилнике - погонска 
упутства о управљању водама у складу с важећим законодавством. 
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4. Будући да је систем ХЕ на Требишњици пројектован као цјелина и сада 

функционише у три државе, чиме је нарушено технолошко јединство система те 
економско-енергетски односи  између предузећа ХЕ на Требишњици и ПХЕ 
Чапљина као и ХЕ  Дубровник, предлаже се да Министарство спољне трговине и 
економских односа БиХ покрене иницијативу за рјешавање односа између 
електропривредних предузећа јер је рјешавање тих односа кључно за рјешавање 
осталих питања и будућих планова.          

5. Задужује се Савјет министара БиХ да обавеже Министарство спољне трговине и 
економских односа БиХ  да у сарадњи с надлежним ентитетским министарствима 
предложе програм мјера за управљање системом вода за дужи период. Потребно је с 
привредним субјектима из тачке 4. пронаћи најбоља рјешења и модалитете будућих 
активности хидроелектрана за ублажавање евентуалних поплава, са што мање 
посљедица на становништво на наведеним  и другим подручјима подложним 
временским непогодама. 
Честу појаву поплава могуће је смањити само доградњом система ХЕ на 
Требишњици, односно изградњом нових акумулација за трансформацију плавних 
таласа и изградњом нових електрана;   

6. Имајући у виду да је  Споразум о гранту Глобалног фонда за животну средину 
између Босне и Херцеговине и Међународне банке за обнову и развој, као агенције за 
реализовање средстава Глобалног фонда за животну средину - Пројекат управљања 
Неретвом и Требишњицом - ступио на снагу 25. 02. 2009. и да  су средства 
намијењена  за реализовање  пројекта већ оперативна,  задужује се Министарство 
спољне трговине и економских односа БиХ да  извијести Парламентарну скупштину 
БиХ о томе шта је до сада реализовано у оквиру овог пројекта. 

7. Обавезује се Министарство спољне трговине и економских односа БиХ да, у року од 
90 дана, обавијести Представнички дом о мјерама предузетим на реализацији 
закључака. 

 
Ад. - 15. Именовање члана Управног одбора Јавног радио-телевизијског сервиса Босне и  
               Херцеговине из српског народа (Ранг-листа кандидата Регулаторне агенције за  
               комуникације) 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама рекао да је редослијед кандидата на Ранг-листи 
сљедећи: Александар Богданић, Зоран Поповић, Дијана Рачић и Никола Вуколић и додао да, ако 
први кандидат добије већину гласова, даљег гласања неће бити. 

Дом је с 27 гласова „за“ (из Федерације БиХ 22, из Републике Српске пет), три „против“ и 
шест гласова „уздржан“ за члана Управног одбора Јавног радио-телевизијског сервиса Босне и 
Херцеговине из српског народа именовао Александра Богданића. 
 
Ад. - 16. Именовање чланова из Представничког дома у сталну делегацију Парламентарне  
               скупштине БиХ у Парламентарној скупштини Медитерана 
 
 Предсједавајући је у уводним напоменама подсјетио да Представнички дом именује два од 
укупно три члана делегације, и то једног из позиције, а једног из опозиције, при чему је један 
члан жена. На сједници Проширеног колегијума усаглашено је да буду предложени Момчило 
Новаковић и Азра Алајбеговић. 
 Са 30 гласова „за“ (из Федерације БиХ 21, из Републике Српске девет), без гласова 
„против“ и шест глаосва „уздржан“, у сталну делегацију Парламентарне скупштине БиХ у 
Парламентарној скупштини Медитерана именовани су Момчило Новаковић и Азра 
Алајбеговић.  
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Ад. - 17. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о предлогу 
               посланика Дениса Бећировића да се у дневни ред сједнице Дома уврсти тачка:  
              „Разматрање закључака о штетности антидејтонског и једностарног дјеловања  
               предсједника Републике Србије Бориса Тадића у држави Босни и Херцеговини“ 

 
Предсједавајући је подсјетио да Колегијум није постигао сагласност. 
У другом кругу гласања, с 23 гласа „за“, девет „против“ (из Федерације БиХ један, из  

Републике Српске осам) и пет гласова „уздржан“, усвојен је предлог посланика Дениса 
Бећировића да се у дневни ред сједнице Дома уврсти тачка: „Разматрање закључака о штетности 
антидејтонског и једностарног дјеловања предсједника Републике Србије Бориса Тадића у 
држави Босни и Херцеговини“. 
 Након усвајања предлога, Милорад Живковић је предложио да се одмах отвори расправа о 
ово тачки. Предсједавајући је спровео гласање о преостале двије тачке дневног реда, након чега је 
вођена расправа о наведеном предлогу Милорада Живковића. 
  
Ад. - 18. Извјештај Комисије Колегијума о настојању за постизање сагласности о  
               иницијативи посланика Ремзије Кадрића и Адема Хускића за расправу на сједници  
               Дома о теми: Достигнути ниво спровођења Општег оквирног споразума за мир у 
               Босни и Херцеговини 
 

Колегијум није постигао сагласност ни о овој иницијативи. 
У другом кругу гласања иницијатива је усвојена с 29 гласова „за“, седам „против“ (из 

Републике Српске) и једним гласом „уздржан“ . 
  
Ад. - 19. Давање сагласности за ратификацију: 

      а)    Споразума између Савјета министара БиХ и Владе Државе Израел о укидању виза за  
             носиоце дипломатских и службених пасоша, 

б)    Споразума између Савјета министара БиХ и Владе СР Њемачке о финансијској  
       сарадњи у  2006. години, 

            ц)    Споразума између Савјета министара БиХ и Савјета министара Републике Албаније о  
                   узајамним путовањима држављана, 
            д)    Додатка уз Меморандум о разумијевању између Савјета министара БиХ о Програму за  
                    сарадњу с тржиштима у настајању (PSOM); 
            е)     Засебног аранжмана између Франкфурта на Мајни и БиХ, коју заступа Министарство  
                    финансија и трезора, као и Федерације БиХ, коју заступа Федерално министарство 
                    финансија, и Републике Српске, коју заступа Министарство финансија Републике 
                    Српске, 
            ф)    Конвенције о идентификационим документима помораца из 2003. године,  
             г)    Конвенције о клаузулама о раду (јавни уговори), број: 94 из 1949. године, и  
                    Препорука о клаузулама о раду (јавни уговори), број: 84 из 1994. године,  
                    Међународне организације рада, 
             х)    Конвенције о заштити и коришћењу прекограничног водотока и међународних  
                     језера – Хелсинки 17. март 1992. године; 

и)   Конвенције о раду на непуно радно вријеме, број: 175 из 1994. године, и Препоруке о  
 раду на непуно радно вријеме, број: 182 из 1994. године, Међународне организације 
 рада, 

             ј)   Конвенције о безбједности и здрављу у рудницима, број: 176 из 1995. године, и  
 Препоруке о  безбједности и здрављу у рудницима, број: 183 из 1995. године,   
 Међународне организације рада, 

            к)    Конвенције о раду код куће, број: 177. из 1996. године, и Препоруке о раду код куће, 
                    број: 184. из 1996. године, Међународне организације рада; 
            л)    Конвенције о приватним агенцијама за запошљавање, број: 181 из 1997. године, и  
                    Препоруке о приватним агенцијама за запошљавање, број: 188 из 1996. године,  
                    Међународне организације рада, 
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             м)  Конвенције о заштити материнства, број: 183 из 2000. године, и Препоруке о  
                   заштити материнства, број: 191 из 2000. године, Међународне организације рада; 

н)  Конвенције о безбједности и здрављу у пољопривреди, број: 184 из 2001. године, и  
      Препоруке о безбједности и здрављу у пољопривреди, број: 192 из 2001. године,  
      Међународне организације рада; 

             о)  Конвенције о раду на мору (MLC) из 2006. године, Међународне организације рада, 
             п)  Конвенције о раду у риболову, број: 188 из 2007. године, и Препоруке о раду у  
                   риболову, број: 199 из 2007. године. 
 
 Предсједавајући је рекао да је Комисија за спољне послове дала позитивно мишљење о 
давању сагласности за ратификацију споразума. 
 Једногласно (с 37 гласова „за“ – из Федерације БиХ 27, из Републике Српске 10) одлучено 
је да се обави јединствено гласање о свим споразумима. 
 Сагласност за ратификацију Споразума дата је такође једногласно - с 37 гласа „за“ (из 
Федерације БиХ 27, из Републике Српске 10). 
  
 Након тога, расправљано је о предлогу Милорада Живковића у вези с тачком 17. дневног 
реда. У расправи су учествовали: Азра Хаџиахметовић, Драго Калабић, Бранко Докић, Денис 
Бећировић, Славко Јовичић, Јозо Крижановић, Екрем Ајановић, Селим Бешлагић и Мирко 
Околић. 
 Након расправе предсједавајући је констатовао да ће ова тачка бити уврштена на једну од 
наредних сједница Дома и подсјетио да су за 14. јул 2009. заказане 3. посебна и 13. заједничка 
сједница оба дома. 
 

Тиме је реализован дневни ред.  
 
Сједница је завршена у 17.15 часова. 
 
Саставни дио Записника је транскрипт 57. сједнице Представничког дома. 

 
 
 
 
              СЕКРЕТАР                                                         ПРЕДСЈЕДАВАЈУЋИ      
 ПРЕДСТАВНИЧКОГ ДОМА                                   ПРЕДСТАВНИЧКОГ  ДОМА 
          Бранка Тодоровић                                                                            Бериз Белкић 
          


